
	  
	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  

 
 
College van Burgemeester en Wethouders van Venlo 
Postbus 3434 
5902 RK VENLO 
 
 
Venlo, 11 november 2016 
 
Betreft: Schriftelijke vragen ex artikel 44 Reglement van Orde 

inzake financiële ontwikkelingen spoorwegovergang Vierpaardjes 
 
 
Geacht college, 
 
Hierbij vragen wij graag uw aandacht voor het volgende. Op 7 november jl. werd de Tweede 
Kamer schriftelijk door staatssecretaris Dijksma geïnformeerd over de voortgang van het 
Landelijk Verbeterprogramma Overwegen (LVO). Daarin had zij bijzonder veel aandacht voor 
spoorwegovergang Vierpaardjes. In haar Kamerbrief, met als onderwerp de aanbieding van het 
Jaarverslag Spoorveiligheid 2015 (IENM/BSK-2016/217571), schreef ze daarover het volgende:  
 
“Voor de overwegenproblematiek te Venlo heb ik samen met de regio onderzoek gedaan naar 
de mogelijkheid van een splitsing van de bestaande overweg. De uitkomsten van dat onderzoek 
wijzen uit dat die maatregel per saldo niet leidt tot verbeteringen. De regio wil verder met de niet 
kosteneffectieve tunneloplossing. Ik ben met de regio in gesprek over een eventuele bijdrage 
vanuit IenM aan de door de regio gewenste tunneloplossing. In het BO MIRT heb ik afgesproken 
dat er een validatie plaatsvindt van de raming van de kosten van de tunneloplossing te Venlo. 
 
Hierna volgt overleg. Een financiële bijdrage zal ik bezien in het kader van het LVO en de 
meerjarenplanning van overige prioritaire projecten daarbinnen. 
 
In 2017 wordt gestart met de uitrol van de maatregel Afteller voor Vertrek, waarmee de 
dichtligtijd van overwegen kan worden verkort. De LVO-overwegen op de A2 corridor en de 
Brabantroute krijgen prioriteit.” 
 
Gisteren gaf de staatsecretaris bij een commissiebehandeling over het spoor in de Tweede 
Kamer een mondelinge toelichting op de brief en liet weten maximaal € 20 miljoen vanuit het 
Landelijk Verbeterprogramma Overwegen (LVO) ter beschikking te stellen aan de 
ondertunneling van de Vierpaardjes. Zij gaf daarbij aan om binnen een maand een 
overeenkomst over de financiering met de gemeente Venlo en de provincie Limburg te willen 
sluiten. Eerder had de provincie Limburg toegezegd flink te willen meebetalen aan de 
ondertunneling. 
 
Vorige week, tijdens de behandeling van de Programmabegroting 2017 in de gemeenteraad, 
hebben meerdere fracties uw college opgeroepen om, onder het motto “Het ijzer smeden als het 
heet is”, snel tot actie over te gaan inzake een succesvolle (financiële) onderhandeling rondom 
de ondertunneling van de Vierpaardjes. Dit om vervolgens zo snel als mogelijk naar de 
gemeenteraad te komen met een kredietvoorstel.   
 
 
 
 
 



	  
	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  

 
 
Dit leidt tot de volgende vragen: 
 
1 Heeft uw College kennis genomen van de Kamerbrief, met als onderwerp de aanbieding van 

het Jaarverslag Spoorveiligheid 2015 (IENM/BSK-2016/217571), en hetgeen daarover over 
de Vierpaardjes wordt geschreven? Zo ja, wat is uw mening daarover? 
 

2 Heeft uw College kennis genomen van hetgeen staatssecretaris Dijksma gisteren in de 
Kamercommissie heeft gezegd, namelijk dat haar eindbod voor cofinanciering maximaal € 20 
miljoen zal bedragen en de regio zelf ook fors zal moeten bijdragen? Zo ja, is het juist dat dit 
eindbod is gedaan en hoe beoordeeld u dit bod? 
 

3 Is het juist dat ProRail de kostenraming van Arcadis voor de ondertunneling, namelijk € 51 
miljoen, heeft gevalideerd en goed bevonden? Zo ja, is dit het bedrag waarover nu door u 
onderhandeld wordt met de provincie en het Rijk? 

 
4 Tijdens de begrotingsbehandeling in Provinciale Staten op 4 november jl. heeft Gedeputeerde 

van den Broeck aangegeven dat de gemeente en de provincie over de onderlinge 
kostenverdeling een akkoord hebben bereikt. Is dat juist? 

 
5 Nu de bijdrage van het Rijk bekend is, gaat het College op zeer korte termijn de 

onderhandeling met de provincie afronden en het ontbrekende bedrag in onze gemeentelijke 
begroting reserveren? 
 

6 Gaat het college voldoen aan de oproep van staatssecretaris Dijksma door deze maand een 
deal te sluiten met de provincie, zodat gekomen wordt tot een geaccordeerd 
financieringsovereenkomst tussen Rijk, Provincie en de gemeente Venlo? 

 
7 Is uw College bereid om de Gemeenteraad voor te stellen de Programmabegroting tussentijds 

open te breken en een investeringsvoornemen daarin op te nemen, zodat een besluit om tot 
ondertunneling van de Vierpaardjes over te gaan ook financieel afgedekt is? Zo nee, waarom 
niet? 

 
8 Wanneer gaat u de Gemeenteraad de besluiten voorleggen? 

 
9 Wat is het uitzicht op de uiteindelijke realisatie? 
 
 
Wij spreken de hoop uit dat u spoedig tot een succesvolle deal komt en de gemeenteraad 
inschakelt om het proces succesvol af te ronden! Alvast bedankt voor de beantwoording van 
bovenstaande vragen en zien uw reactie dan ook graag spoedig tegemoet. 
 
 
 
Met vriendelijke groeten, 
 
 
 
Maurice Houba                Erik Manders                 Tom Verhaegh Ton Heerschop 
VVD Venlo                       PvdA Venlo                   CDA Venlo  SP Venlo 
 
 
 



	  
	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  

 
 
 
 
PERSBERICHT 
 
De VVD, PvdA, CDA en SP zijn verheugd dat staatssecretaris Dijksma € 20 miljoen wil bijdragen 
aan de ondertunneling van spoorwegovergang Vierpaardjes. Nu is er eindelijk uitzicht op 
realisatie van een forse verbetering van de West-Oost infrastructuur tussen Rotterdam en het 
Duitse Rührgebied (Brabantroute) en de Noord-Zuid infrastructuur tussen Roermond en 
Nijmegen (Maaslijn). De ondertunneling is een goede zaak voor de mobiliteit en voor de 
veiligheid van verkeersdeelnemers en omwonenden. Nu de ondertunneling zo dichtbij is, is dit 
een kans die de gemeente niet mag laten ontglippen.  
 
Onze mening is dat het College nu onmiddellijk zelf een flink substantieel bedrag moet 
reserveren om samen met het Rijk en de Provincie een concrete financieringsovereenkomst te 
realiseren. Dit is de kans om met onze (hogere) overheidspartners zaken te doen. Als we het 
allemaal echt belangrijk vinden en we staan voor een duurzame oplossing, dan is dit het 
moment om als Venlo door te pakken! 
 
Vorige week hebben onze partijen bij de begrotingsbehandeling het College reeds opgeroepen 
om, onder het motto “Het ijzer smeden als het heet is” door te pakken inzake dit voor de gehele 
stad zijnde urgente dossier Ondertunneling Vierpaardjes. 
 
De VVD, PvdA, CDA en SP vinden dat het College nu alle aarzelingen over boord moet zetten 
en zeer assertief moet handelen. 
 
 
Voor meer informatie kunt u contact opnemen met raadsleden en woordvoerders: 
 
Maurice Houba (VVD)   Erik Manders (PvdA)  Tom Verhaegh (CDA)   Ton Heerschop (SP) 
06-51308980                   06-44119209                06-53505225                06-20311683 


